

## Referat for Lokalmøde

**Dato:** Mandag den 22 April 2024 – klokken 19:30 til 21:30.

**Sted:** AIKC.

**Tilstede:** Anna Lis, Thomas, Peter H., Lone, Rikke, Søren T. og Peter B. og Søren A samt Niels Villumsen

**Afbud ;** Ingen

### Dagsorden for mødet :

0. Godkendelse af referat fra seneste møde.
1. Drøftelse og beslutning ang. muligheden for at Lokalmødet kan bidrage med økonomisk støtte til lokal forankret initiativer, projekter og arrangementer.
2. Toiletbygning og renovering af shelters ved Ans Søbred.
3. Status vedr. Pulje for Byfornyelse/nedrivning (Rikke)
4. Ansøgning vedr. lys ved Fritten (Niels)
5. Ansøgning/status omkring trafikssikkerhed (Niels) Pulje Klima Outdoor.
6. Næste skridt vedr. Årets Lokalområde.
7. Info - Rikke har været til Temaaften i Silkeborg med de andre Lokalmøder.
8. Præsentationsside på Silkeborg kommunes hjemmeside - hvilken info ønsker vi med?
9. Referater på Ans By Forum - en anden må løse den opgave.
10. Ideer til emner til Nærdemokratikonferencen den 24. Oktober 24
11. Evt. herunder næste møde.

### Ad.0.

Referat fra møde 02 – den 11 marts.

Godkendt – i den version – (som er indsat på [www.ansby.dk](http://www.ansby.dk))

### Ad.01.

Lokalmødet kan forestå støttebeløb til unikke projekter.

Rikke og Søren T. forfatter en formulering som drøftes på næste møde.

### Ad.02.

Rikke kontakter Silkeborg Kommune vedr. outdoor puljer og vedr. gl. toiletbygning og shelters.

Park og vej V/Torben Nielsen – Søren har et møde i næste uge – torsdag den 02 maj

### Ad.03.

Byfornyelsespulje – arkitekt fra Silkeborg Kommune forestår puljen. Gl. lade bygning ved rutebil holdepladsen – der er formidlet kontakt til Peter B. Andersen – så må vi håbe det bedste.

### Ad.04 + 5

Niels er i kontakt med Silkeborg Kommune. Forbedringerne af belysningen ved Fritten kædes sammen med Torntolys ved fodgængerovergangen og buslommen foran skolen.

### Ad.06.

Det er særdeles relevant for området - vi vender tilbage i god tid til næste pulje – i september nedsætter vi en arbejdsgruppe. Søren A. sørger for at punktet tages med på mødet i september.

### Ad.07.

Rikke har deltaget i Tema møde med Nærdemokratiudvalget. Der var deltagelse fra ca. 20 Lokalmøder.

Anders Laursen er vores kontaktperson.

Der foreligger – "Værd at vide" – fremsendes til alle i Lokalmødet (Rikke).

Vores – Ans By Forum - har flest medlemmer af alle lokalmødernes hjemmesider.

Ad.08.

Alle overvejer til næste møde om hvorvidt Lokalrådet fremadrettet skal anvende Silkeborg Kommune portal i stedet for [www.ans.dk](http://www.ans.dk)

Ad.09.

Søren forestår dette.

Ad.10.

Lokalrådets ideer til Nærdemokrati konference :

*Foredrag af sociolog – hvordan får vi engageret flere borgere i vores lokalområder.*

*Bedre forhold for seniorer – udvikling af seniorboliger og fællesskaber.*

*Kunst og kultur i lokalområderne.*

Ad.11.

Rikke vil gerne fritages for administratorrollen på Ans By Forum. Søren fortsætter.

Indvielse af Søsportshuset den 26 maj. Der forventes 500 gæster. Lokalrådet sørger for pølsevognen. Peter H. bestiller pølsevognen.

Broen over Tange Sø – tages med som selvstændigt punkt på næste møde.

Næste møde er tirsdag den 28 maj kl. 19.30.

Søren A. forestår reservation af mødelokale. Søren A booker projektoren som forefindes i AIKC – som alternativ afholdes mødet i multisalen.